



ເພື່ອອອກຂ່າວທັນທີ

ຜູ້ນຳປະເທດແມ່ນ້ຳຂອງ ຍັງຍືນຍົງບົດບາດຫຼັກ ແລະ ສະເພາະພິເສດ ຂອງ ຄະນະກຳມາທິການແມ່ນ້ຳຂອງສາກົນ ໃນການພັດທະນາແບບຍືນຍົງ ໃນອ່າງແມ່ນ້ຳຂອງ

ສູງມລຽບ, ຣາຊະອານາຈັກກຳປູເຈຍ, 5 ເມສາ 2018 - ກອງປະຊຸມສຸດຍອດ ຄະນະກຳມາທິການແມ່ນ້ຳຂອງສາກົນ (ຄມສ) ຄັ້ງທີ 3 ໄດ້ປິດລົງໃນວັນນີ້ ໂດຍການຮັບຮອງເອົາ ຖະແຫຼງການສູງມລຽບຂອງປະເທດສະມາຊິກ ຄມສ ຕາງໜ້າໂດຍ ນາຍົກລັດຖະມົນຕີ ແຫ່ງ ຣາຊະອານາຈັກກຳປູເຈຍ ພະນະ ທ່ານ ສົມເດັດ ອັກຄະລະ ມະຫາ ເສນາ ປາເດືອ ເຕໂຊ ຮຸນ ເຊັນ; ນາຍົກລັດຖະມົນຕີ ແຫ່ງ ສປປ ລາວ ພະນະ ທ່ານ ທອງລຸນ ສີສຸລິດ; ນາຍົກລັດຖະມົນຕີ ແຫ່ງ ຣາຊະອານາຈັກໄທ ພະນະ ທ່ານ ພົນເອກ ປະຍຸດ ຈັນໂອຊາ; ແລະ ນາຍົກລັດຖະມົນຕີ ແຫ່ງ ສສ ຫວຽດນາມ ພະນະ ທ່ານ ຫງຽນ ສວນ ຟຸກ.

ຖະແຫຼງການດັ່ງກ່າວໄດ້ ຍັງຍືນຍົງ ພັນທະທາງການເມືອງ ສູງສຸດ ຂອງ ບັນດາປະເທດສະມາຊິກ ຄມສ ຕໍ່ ສັນຍາແມ່ນ້ຳຂອງປີ 1995 ແລະ ບົດບາດຫຼັກ ແລະ ສະເພາະພິເສດ ໃນການຮ່ວມມື ເພື່ອ ການພັດທະນານ້ຳ ແລະ ຊັບພະຍາກອນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ຢ່າງຍືນຍົງ ໃນອ່າງແມ່ນ້ຳຂອງ. ຜູ້ຕາງໜ້າລະດັບສູງ ຈາກ ສປ ຈີນ ແລະ ມຽນມາ, ຄູ່ຮ່ວມເຈລະຈາ ຂອງ ຄມສ ກໍໄດ້ເຂົ້າຮ່ວມ.

ນາຍົກລັດຖະມົນຕີ ແຫ່ງ ຣາຊະອານາຈັກກຳປູເຈຍ ພະນະ ທ່ານ ສົມເດັດ ອັກຄະລະ ມະຫາ ເສນາ ປາເດືອ ເຕໂຊ ຮຸນ ເຊັນ ຂອງ ປະເທດເຈົ້າພາບຈັດກອງປະຊຸມສຸດຍອດ ຄມສ ຄັ້ງທີ 3 ໄດ້ກ່າວວ່າ: “ຂ້າພະເຈົ້າ ຂໍຍັງຍືນຍົງ ຄວາມສາມັກຄີ, ພັນທະທາງການເມືອງ ແລະ ການສະໜັບສະໜູນສູງສຸດ ຂອງ ພວກເຮົາ ຕໍ່ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ສັນຍາແມ່ນ້ຳຂອງ ປີ 1995 ຢ່າງມີປະສິດທິຜົນ.”

ຖະແຫຼງການດັ່ງກ່າວໄດ້ຊົມເຊີຍ ຄມສ ສຳລັບຜົນສຳເລັດ ແລະ ຄວາມຄືບໜ້າ ຂອງການດຳເນີນງານ ນັບຕັ້ງແຕ່ ກອງປະຊຸມສຸດຍອດ ຄມສ ຄັ້ງທີ 2 ຈົນມາຮອດປັດຈຸບັນ, ລວມທັງການຮັບຮອງ ແລະ ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ຍຸດທະສາດພັດທະນາອ່າງແບບຄຸ້ມຄອງຊັບພະຍາກອນນ້ຳແບບເຊື່ອມສານ ແລະ ບັນດາ ຍຸດທະສາດ ກໍຄື ບົດແນະນຳ ໃນອ່າງແມ່ນ້ຳຂອງຕ່າງໆ ພ້ອມທັງ ການສືບຕໍ່ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ຫ້າ ລະບຽບການ ທີ່ ຊຸກຍູ້ສົ່ງເສີມໃຫ້ ປະເທດສະມາຊິກ ຄມສ ປຶກສາຫາລື ແລະ ເຈລະຈາກ່ຽວກັບ ການນຳໃຊ້ນ້ຳ ພາຍໃນອ່າງ.

ພະນະ ທ່ານ ນາຍົກລັດຖະມົນຕີ ໄດ້ ຊີ້ໃຫ້ເຫັນ ໃນຖະແຫຼງການ ທັງໂອກາດ ແລະ ສິ່ງທ້າທາຍຂອງ ການພັດທະນາ.

ຖະແຫຼງການໄດ້ລະບຸວ່າ: “ອ່າງ ແມ່ນ້ຳຂອງ ສະໜອງ ໂອກາດ ໃນການພັດທະນາ ແລະ ການຮ່ວມມື ດ້ານການພັດທະນາຊັບພະຍາກອນນ້ຳ, ການປະມົງ, ການເດີນເຮືອ, ການຄຸ້ມຄອງໄພແຫ້ງແລ້ງ ແລະ ນ້ຳຖ້ວມ, ການທ່ອງທ່ຽວ ແລະ ສິ່ງແວດລ້ອມ ລວມທັງ ການຄຸ້ມຄອງລະບົບນິເວດ ໃນລຳນ້ຳຂອງ ແລະ ແມ່ນ້ຳສາຂາ.”

ຖະແຫຼງການໄດ້ ຊີ້ແຈງວ່າ: “ຍັງຄົງມີ ສິ່ງທ້າທາຍສຳຄັນ ເຊັ່ນ ການຂະຫຍາຍຕົວ ຂອງ ປະຊາກອນ ແລະ ເສດຖະກິດ ທີ່ໄວວາ, ຄວາມຕ້ອງການນຳໃຊ້ນ້ຳ, ອາຫານ ແລະ ພະລັງງານ ທີ່ເພີ່ມຂຶ້ນ, ການພັດທະນາຕົວເມືອງ, ການຫັນເປັນອຸດສາຫະກຳ, ການສູນເສຍ ສິ່ງແວດລ້ອມ, ດິນບໍລິເວນນ້ຳ ແລະ ທີ່ຢູ່ອາໄສຕາມທຳມະຊາດ, ການຕັດໄມ້ທຳລາຍປ່າ, ນ້ຳຖ້ວມ ແລະ ໄພແຫ້ງແລ້ງ ແລະ ຄວາມສ່ຽງ ຕໍ່ຊີວະນານາພັນ ແລະ ຊີວິການເປັນຢູ່ຂອງ ປະຊາຊົນ ກໍຄື ຊັບພະຍາກອນທຳມະຊາດ.”

ຖະແຫຼງການຍັງກ່າວຕໍ່ອີກວ່າ: ປະເທດສະມາຊິກ ຄມສ ຄາດຫວັງ ໃຫ້ ຄມສ ສົ່ງເສີມ ການດຳເນີນງານ ແລະ ການຮ່ວມມືກັນ ເພື່ອ ເຮັດໃຫ້ເກີດປະໂຫຍດສູງສຸດ ໃນການໝູນໃຊ້ໂອກາດຂອງການພັດທະນາ ແລະ ການຮັບມືກັບສິ່ງທ້າທາຍ ແລະ ຄວາມສ່ຽງ ໂດຍ ຜ່ານຂະບວນການ ແບບປະສົມປະສານ, ກວມລວມ, ຮັບປະກັນບົດບາດຍິ່ງຊາຍ, ການເຊື່ອມສານໃນທົ່ວອ່າງ. ຂໍ້ຄວາມດັ່ງກ່າວ ແມ່ນເນື້ອໃນຫຼັກ ທີ່ໄດ້ຈາກ ກອງປະຊຸມສາກົນ ຊຶ່ງໄດ້ດຳເນີນ ເປັນເວລາ ສອງວັນກ່ອນກອງປະຊຸມສຸດຍອດ ໂດຍມີຜູ້ເຂົ້າຮ່ວມປະມານ 400 ຄົນ.

ທ່ານ ຟາມ ຕວນ ຟານ ຜູ້ອຳນວຍການໃຫຍ່ ກອງເລຂາ ຄມສ ໄດ້ກ່າວວ່າ: “ກອງປະຊຸມສຸດຍອດຄັ້ງນີ້ ໄດ້ຍັງຢືນ ວ່າ ຄມສ ເປັນອົງການຈັດຕັ້ງລະຫວ່າງລັດຖະບານຕົ້ນຕໍ ເພື່ອ ນຳພາ ການພັດທະນາແບບຍືນ ຍົງ ໃນອ່າງແມ່ນ້ຳຂອງ. ການປຶກສາຫາລືໃນອາທິດນີ້ໄດ້ ຊີ້ໃຫ້ເຫັນ ຢ່າງຈະແຈ້ງວ່າ ຄມສ ທີ່ເປັນທັງສູນ ກາງຄວາມຮູ້ ແລະ ກົນໄກການທູດກ່ຽວກັບນ້ຳ ທີ່ຖືກສ້າງຕັ້ງເປັນເວລາຍາວນານນັ້ນ ແມ່ນສາມາດ ກ້າວ ຂຶ້ນສູ່ບົດບາດຜູ້ອຳນວຍຄວາມສະດວກ ໃຫ້ມີການດຳເນີນງານຮ່ວມກັນ ແລະ ຄວາມພະຍາຍາມຮ່ວມກັນ ຍິ່ງໆຂຶ້ນ ລະຫວ່າງປະເທດສະມາຊິກ ໃນການ ຮັບມືກັບສິ່ງທ້າທາຍ ໃນຍຸກປັດຈຸບັນ ໂດຍຄຳນຶງ ເຖິງຜົນການສຶກສາຂອງ ສະພາມົນຕີ.”

ພະນະ ທ່ານ ອີ ຈິງປິງ, ລັດຖະມົນຕີ ກະຊວງຊັບພະຍາກອນນ້ຳ ຂອງ ສປ ຈີນ ໄດ້ກ່າວວ່າ ສປ ຈີນ ຍິນດີ ສະຫນັບສະຫນູນ ຄມສ ແລະ ກອງເລຂາ ໃນການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານທີ່ສ້າງສັນ ໃນການຮ່ວມມື ລ້ານຊ້າງ - ແມ່ຂອງ. ທ່ານ ອິນ ວິນ, ລັດຖະມົນຕີ ກະຊວງ ຊັບພະຍາກອນທຳມະຊາດ ແລະ ອະນຸລັກສິ່ງແວດລ້ອມ ຂອງ ມຽນມາ ກໍເຫັນດີເປັນເອກະພາບກັບ ການສະໜັບສະໜູນດັ່ງກ່າວ ໂດຍ ໄດ້ ຍັງຢືນຄວາມມຸ່ງໝັ້ນໃນການຍົກສູງການຮ່ວມມືກັບ ຄມສ.

ຄູ່ຮ່ວມພັດທະນາ ທີ່ໄດ້ເຂົ້າຮ່ວມໃນກອງປະຊຸມສຸດຍອດຄັ້ງນີ້ ໄດ້ ກ່າວວ່າ ຄມສ ໄດ້ມີການພັດທະນາທີ່ສໍາຄັນ ແລະ ນໍາຜົນສໍາເລັດ ຫຼາຍດ້ານ ໃນ ຫຼາຍປີທີ່ຜ່ານມາ.

ການສະຫຼອງວັນຄົບຮອບ ສັນຍາແມ່ນໍ້າຂອງ, ທີ່ໄດ້ຮັບການລົງນາມໃນວັນທີ 5 ເມສາ 1995, ແມ່ນໄດ້ຈັດຂຶ້ນທຸກປີ ໂດຍບັນຈົບຄົບຮອບກັບວັນ ສະຫຼອງ ແມ່ນໍ້າຂອງ. ໃນການສະຫຼອງປີນີ້ ແມ່ນໄດ້ມີການຈັດງານວາງສະແດງ ໃນລະຫວ່າງ ກອງປະຊຸມສຸດຍອດ ຄັ້ງທີ 3 ແລະ ກອງປະຊຸມສາກົນ ຊຶ່ງໄດ້ວາງສະແດງກ່ຽວກັບ ຜົນສໍາເລັດ ແລະ ຜົນງານ ຂອງ ຄມສ ລວມທັງ ການແຂ່ງຂັນການຂຽນບົດຄວາມ ກ່ຽວກັບແມ່ນໍ້າຂອງ.

ບຸລິມະສິດອື່ນໆ ທີ່ໄດ້ກໍານົດໃນຖະແຫຼງການ ລວມມີ ການສືບຕໍ່ ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດລະບຽບການ ກ່ຽວກັບການນໍາໃຊ້ນໍ້າ ໃນອ່າງ; ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ຍຸດທະສາດອ່າງ ແລະ ບົດແນະນໍາຕ່າງໆ ໂດຍສະເພາະ ໂຄງການຮ່ວມມືລະຫວ່າງປະເທດ; ການສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງເຄືອຄ່າຍ ລະບົບຕິດຕາມກວດກາ ແລະ ພະຍາກອນ ນໍ້າຖ້ວມ ແລະ ແຫ້ງແລ້ງ ທົ່ວອ່າງ ຂອງ ຄມສ; ແລະ ລະບົບການຄຸ້ມຄອງຂໍ້ມູນ ແລະ ຂ່າວສານ; ການກໍານົດ ແລະ ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ໂອກາດ ເພື່ອການຂະຫຍາຍການຮ່ວມມື ກັບ ຄູ່ຮ່ວມ ແລະ ຂອບ ການຮ່ວມມືພາກພື້ນທີ່ສໍາຄັນລວມທັງ ການຮ່ວມມື ແມ່ຂອງ-ລ້ານຊ້າງ.

ໃນຕອນທ້າຍ, ບັນດາຜູ້ນໍາລັດຖະບານ ໄດ້ຍັງຍືນຄືນ ການສະໜັບສະໜູນ ຕໍ່ການປະຕິຮູບດ້ານສະຖາ ບັນຍ່າງຕໍ່ເນື່ອງ ຂອງ ຄມສ ທີ່ໄດ້ດໍາເນີນໄປຕາມແຜນການເປັນຢ່າງດີ ໃນການສ້າງໃຫ້ ຄະນະກໍາມາທິການແມ່ນໍ້າຂອງສາກົນ ກາຍເປັນ ອົງການຈັດຕັ້ງທີ່ກຸ້ມຕົນເອງ ທາງດ້ານການເງິນ, ແລະ ສະໜັບສະໜູນປະເທດສະມາຊິກ ໄດ້ຢ່າງ ມີປະສິດທິພາບ.

ກອງປະຊຸມສຸດຍອດ ຄມສ ຄັ້ງຕໍ່ໄປ ຈະຈັດຂຶ້ນໃນອີກ ສີ່ປີ ຕໍ່ໜ້າ, ໃນເດືອນ ເມສາ 2022 ຢູ່ ສປປ ລາວ.

ຫມາຍເຫດ:

ຄມສ ແມ່ນ ອົງການຈັດຕັ້ງ ລະຫວ່າງລັດຖະບານ ເພື່ອການປົກສາຫາລື ແລະ ການຮ່ວມມື ໃນອ່າງແມ່ນໍ້າຂອງ ຕອນລຸ່ມ, ສ້າງຕັ້ງຂຶ້ນໃນປີ 1995 ອີງຕາມສັນຍາແມ່ນໍ້າຂອງ ລະຫວ່າງ ຣາຊະອານາຈັກກໍາປູເຈຍ, ສປປ ລາວ, ຣາຊະອານາຈັກໄທ, ແລະ ສສ ຫວຽດນາມ. ອົງການດັ່ງກ່າວເປັນກົນໄກລະດັບພາກພື້ນເພື່ອ ການຮ່ວມມື ກ່ຽວກັບນໍ້າ ແລະ ທັງເປັນ ສູນກາງຄວາມຮູ້ ການຄຸ້ມຄອງຊັບພະຍາກອນນໍ້າເພື່ອການພັດທະນາ ທີ່ຍືນຍົງ ຂອງ ພາກພື້ນ.

ຂໍ້ມູນເພີ່ມເຕີມ, ກະລຸນາຕິດຕໍ່ :

ທ່ານ ໂສພຽກ ແມສ໌

ເຈົ້າໜ້າທີ່ ການ ຂ່າວສື່ສານ

ກອງເລຂາ ຄະນະກຳມາທິການແມ່ນໍ້າຂອງສາກົນ

ອີເມວ: sopheak@mrcmekong.org

ໂທລະສັບ: +856-21-263263, ext. 4607

ໂທລະສັບມືຖື : +855-12266653 (ຮາຊະອານາຈັກກຳປູເຈຍ)

+856-20-77779168 (ສປປ ລາວ)